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A K T U Á L N Í  D E N Í K
 D i va d e l n í h o  Ko j e č á k a

	 Robustní	 pán	 na	 Maru	 zklamaně	 pohlédl.	 Ale	 ještě	 se	 nevzdával.	 Popošel	
směrem	k	Marovi.	To	Maru	opravdu	velmi	překvapilo.	A	zděsilo.	Jelikož	se	začal	obávat,	
že	divný	chlap	se	nebude	ostýchat	ani	před	již	zmíněnou	postarší	paní,	která	měla	Maru	
chránit.	A	opravdu.	Neostýchal	se.	Přišel	k	němu	a	konečně	se	ho	zeptal…	A	na	co	se	ho	
zeptal,	to	se	dozvíte	zítra!

Můj milý deníčku,
dneska	se	toho	stalo	fakt	hodně	a	bylo	to	nemálo	hustý.	Hned	ráno	jsme	přišli	do	Sokolky	
a	odchytla	nás	nějaká	paní	s	divnou	věcí,	kterou	jsme	nikdy	předtím	neviděli.	Svača	říkala,	
že	ta	paní	se	jmenuje	Květa	Kohoutková	a	je	z	Českého	rozhlasu	Radiožurnál.	Hele	byli	
jsme	z	toho	fakt	úplně	odvaření.	Báli	jsme	se,	že	se	nás	na	něco	zeptá,	ale	první	ji	do	rány	
vlezla	Svača.	Ptala	se	jí	na	nějaký	otázky.	Pak	se	ptala	aji	Kuby.	Kuba	vypadal,	že	je	nemálo	
nervózní	a	na	otázku	„co	píše	do	časopisu“	odpověděl,	že	články.	
	 Pak	přijela	paní	Ernstová.	Zaparkovala	svýho„araba“	do	kumbálku	ve	foyer.	Pak	
jsme	z	okna	zahlídli	pana	Kašíka.	Se	slovy	„posílá	mě	matka	představená“	nám	předal	
obrázky	jeptišek.	Vtom	kolem	okna	Svačinýho	kanclu	prošel	Jirka	Filípek,	manžel	Dvořky.	
Byla	s	ním	celá	jeho	parta.	A	nesl	v	ruce	takovou	tu	kovovou	tyč,	kterou	se	otvíraj	kanály.	
Nikdo	nevíme,	čím	to	je,	ale	v	šest	večer	kolem	celý	Sokolky	začal	smrdět	smrad	žumpy.	
	 Přišel	 gympl.	 Na	 divadlo.	 Pak	 přišla	 kabelovka.	 Taky	 na	 divadlo.	 Po	 divadle	
odchytli	Simču	Modlitbovou	a	naší	Terku	a	dali	jim	otázku.	Byl	to	fakt	hustej	provar.	Mezi	
dnešní	další	návštěvníky	Sokolky	patří	taky	týpek	z	čistírny,	kterej	dovezl	čistý	ubrusy. 
A	teď	to	přišlo.	Teda	vlastně	přišla	Jarka.	Jarka	Látalová.	S	berličkama.	Má	totiž	zlomenou	
nohu,	chuděra.	Přišla	Petra	Kohutová.	Společně	jsme	šli	na	sluníčko.	Zrovna	jela	kolem	paní	
Kytlicová	s	kastrůlkama	do	jídelny.	Seskočila	z	kola	a	chtěla	zamluvit	pět	lístků	na	sobotu,	
pak	ale	zjistila,	že	už	je	zamluvila	Koňárková,	tak	jela	dál	na	jídelnu.	Ač	jsme	si	nevšimli,	
že	by	paní	Ernstová	odjížděla,	znova	přijela.	Zaparkovala	svýho„araba“	do	kumbálku	ve	
foyer.	Hned	po	ní	přijeli	Zakopalovi	od	svý	rodiny.	Dušan	zjistil,	 že	mu	nesvítí	pravej	
heligón.	Tak	řek´	Zdenálovi,	ať	mu	to	vymění.	Zdenál	ale	řekl,	že	už	 je	moc	velká	tma 
a	heligón,	teda	halogén,	vymění	až	zejtra.	Pak	přišli	Hanáci.	Dokonce	jsme	potkali	i	růžovou	
Blablu,	která	si	vykračovala	z	Brna.	Smála	se	Hadičce.	
	 Na	oběd	jsme	jeli	na	Na	Hrázi.	Po	obědě	na	Na	Hrázi	toužili	chlapci	pohladit	malé	
kozičky	a	Hadička	měla	zálusk	na	mladého	zakrslého	kohoutka.	
Joo,	a	aby	toho	nebylo	málo,	tak	včera	přinesla	Markéta	Skřipcová	pulirapidy	na	vodní	
kámen.	Hustý	viď.	
	 Nejlepší	 z	 dnešních	 zážitků	 byl	 Michal,	 který	 přijel,	 podle	 vlastních	 slov, 
na	vytuněné	sekačce.	Dnešek	prostě	fakticky	stál	za	to

MARŮV PŘÍBĚH NA POKRAČOVÁNÍ
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R E - C E N ZO R
 v č e r a  j s m e  v i d ě l i
Mezi nebem a ženou

Autor:	Dodo	Gombár
Soubor:	Malá	scéna	Zlín
Režie:	Dodo	Gombár

Drn,	drn,	drr,	drn...	vítal	diváky,	tedy	
profesory	a	studenty	vyššího	stupně	
gymnázia	Kojetín,	uchu	lahodící	tón	
kytary.	 Tento	 zvuk	 naplnil	 obecen-
stvo	 očekáváním	 a	 nedočkavostí, 
co	 se	 vlastně	 bude	 dít.	 Startujícím	
signálem	pro	začátek	hry	bylo	zjevení	
se	 apatického	 uklízeče,	 který	 nám	
dělal	průvodce	celým	představením.	
Pak	 už	 to	 šlo	 ráz	 na	 ráz.	 Herci 
se	pokusili	přiblížit	divákům	věčné	téma	muže	a	ženy,	a	to	ve	dvanácti	setkáních,	
připodobněných	k	dvanácti	měsícům	a	též	k	dvanácti	obdobím	života.
	 	 	 	 	 Pro	 studenty,	 kteří	 si	 ještě	 nevyzkoušeli	 posvátný	 vztah	 manželský 
a	pravděpodobně	ani	žádný	jiný,	bylo	na	druhou	stranu	poutavé	ztvárnění	různých	
situací,	jež	láska	přináší.	Ať	už	to	byly	hádky,	usmiřování	nebo	samotný	“akt	lásky”.	
Herci	 si	 	 nebrali	 servítky	 a	 podali	 představení	 po	 svém.	 Lidově	 řečeno:	 jak	 jim	

pusy	 narostly.	 A	 to	 se	 teenagerům	
pochopitelně	 líbilo.	 Studenti	 tedy	
měli	možnost	 zhlédnout,	 co	 s	 sebou	
svazek	 manželský	 nese	 a	 s	 jakými	
úskalími	 je	 nutno	 počítat.	 Vězte,	
že	 zarputilé	 feministky	 se	 ve	 svém	
názoru	 ještě	 více	 utvrdily	 a	 mladí	
muži	 se	 do	 chomoutu	 hned	 tak	
nepoženou.	 Na	 jejich	 tvářích	 bylo	
vidět,	že	se	opravdu	poučili.	
	“Tlesk,	tlesk,	tlesk,	uíí,	úúúú,	jooou”,	
takové	výkřiky	nadšených	 fanoušků	
budou	znít	v	uších	zlínských	profíků	
z	 Malé	 scény	 celou	 cestou	 domů, 
až	do	dalekého	Zlína.		
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Poklábos s ... 
	 hercem	Pavlem	Vackem

Jak se vám dneska hrálo před tak mladým 
publikem? Úplně jste ho nadchli.
Děkuju,	 doufám,	 že	 se	 to	 líbilo.	 Určitě	 si	 v	 tom 
i	mladší	publikum	najde	svoje	věci.	Oni	reagují	na	
trochu	jiných	místech	než	potom	dospělí,	kteří	už	
mají	 určitou	 zkušenost.	Musím	 říct,	 že	 ač	 to	 bylo	
takhle	 po	 ránu,	 byli	 velmi	 vnímaví.	 My	 jsme	 se	
zezačátku	museli	 trošku	 rozehřívat,	 protože	 jsme	
vyjížděli	v	hodinu,	kdy	prakticky	chodíváme	spát.	
Tak	doufám,	že	se	to	publiku	líbilo,	a	osobně	můžu	
říct,	že	se	mi	hrálo	dobře.	

Jak se vám hraje v tak malém počtu herců? Nemáte 
tam moc textu?
S	 textem	 to	 není	 tak	 hrozné;	 tato	 hra	 je	 dobrá	 v	 tom,	 že	 skýtá	 hodně	prostoru	pro	
improvizaci,	je	tam	přímo	obraz,	který	je	na	improvizaci	založený.	A	my	se	s	Martou	
Bačíkovou	rádi	navzájem	překvapujeme.	

Myslíte scénku, kdy jdou muž a žena do divadla?
Ano,	je	to	ten	obraz.	Není	to	tedy	úplná	improvizace,	máme	to	poměrně	nazkoušené,	
ale	snažíme	se	být	co	nejvíce	civilní,	a	tak	diváci	někdy	odchází	s	otázkou,	jestli	tam 
ta	hádka	opravdu	měla	být.	Tak	tam	napište,	že	ano	(smích).

Jak dlouho už tuhle hru hrajete?
My	 jsme	 teď	měli	 přestávku	víc	 než	 rok	 a	půl,	 protože	 kolegyně	 byla	 na	mateřské	
dovolené.	Řekl	bych,	že	už	to	hrajeme	tak	tři	roky	včetně	přestávky.

Můžete nám říct, jak se z ochotnické Malé scény Zlín stali profesionálové?
Já	vlastně	Malou	scénu	nevnímám	jako	ochotníky,	protože	tam	pracuje	spousta	tvůrců,	
kteří	 jsou	 profesionálové.	 Opravdu	 jsem	 je	 jako	 amtéry	 nikdy	 nebral,	 pro	mě	 jsou 
to	zejména	kamarádi...	Ono	taky	není	lehké	určit	hranici	mezi	amatérem	a	profesionálem,	
protože	když	za	něco	dostáváte	peníze,	neznamená	to,	že	jste	hned	profesionál.	Znám	
spoutu	ochotníků,	kteří	by	placené	herce	strčili	do	kapsy.	

Poklábos s ... 
	 mladým	publikem

Lucie Justrová

Jak se ti líbilo téma této hry?
Zajímavé...	mladé	a	zajímavé...	 a	 je	 to	první	divadelní	
hra	o	sexu,	kterou	jsem	kdy	viděla.

Který z herců tě přitahoval nejvíc?
Ten	holohlavý	herec.	(Pavel	Vacek,	pozn.	red.)	
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T H E AT E R  P O E T RY

Jak bys tuto hru porovnala s ostatními hrami na přehlídce?
Rozhodně	je	nejkontroverznější.

Karel Beneš

Jaký je tvůj umělecký názor na tuto inscenaci?
Je	netradiční,	zajímavá.	Zajímavým	způsobem	to	sladilo	
prvky	 konvenční	 s	 prvky	 experimentálními.	Ale	 já	 se	
v	 této	 oblasti	 úplně	 neorientuju,	 takže	 bych	 se	 nerad	
pouštěl	do	nějakých	hlubších	rozborů...	Bylo	to	zajímavé	
a	zkombinovalo	to	klasické	s	netradičním.	

Co si myslíš o jejich pojetí tématu Adama a Evy?
V	 prvním	 momentu	 jsem	 si	 nebyl	 jistý,	 jak	 to	 myslí, 
ale	 nakonec	 se	 z	 toho	 vyvinulo	 zajímavé	 přenesení	 

	 	 																									dávného	tématu	do	dnešní	doby.	

Veronika Svozilová

Myslíš, že vypodobnění vztahu muže a ženy v této 
inscenaci odpovídalo realitě?
Myslím,	 že	 se	 jim	 docela	 věrně	 povedlo	 vztahy	mezi	
partnery	vyobrazit.	

Vyplynulo ti z toho, že dominantnější bývá ve vztahu 
muž, nebo žena?
Já	bych	řekla,	že	spíš	žena	ovládá	vztah.	Z	představení	
mi	to	tak	připadlo.

A těšíš se teď do školy?
Ohromně.	Máme	Jardu	Růžičku.

Básnina Terička

Práce	šlechtí
milé	děti
jak	čas	letí
píšeme*
článků	plno
zdar	jak	Brno!
smyšleně*

Ve	verších	pojmy
zhmotňují	dojmy
smíšené*
kvalita	roste
s	každým	dnem	dost
ne
s	každým	dnem	dost
ne
s	každým	dnem	
ne	že	ne*
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R E - C E N ZO R
 v č e r a  j s m e  v i d ě l i
Jeppe z vršku
Autor:	Ludvig	Holberg
Soubor:	DS	Václav	Zábřeh	-	Václavov
Režie:	Josef	König

Soubor	 z	Václavova	 si	pro	 svou	práci	 zvolil	
veleúspěšný	 text	 Ludviga	 Holberga	 „Jeppe	
z	Vršku“,	který	má	u	nás	dlouhou	inscenační	
tradici	 (zvláštností	 je,	 že	 od	 šedesátých	 let	
bývá	 uváděn	 častěji	 na	 amatérských	 než	 na	
profesionálních	jevištích).	
	 Režisér	 Josef	 König	 vzal	 úpravu	
Jaromíra	 Pleskota	 a	 učinil	 ji	 podkladem	
pro	 divadlo	 vpravdě	 lidové,	 ke	 kterému	neodmyslitelně	 patří	 využití	 revuálky,	
promluvy	do	publika,	hrubozrnnější	typ	herectví	atd.	Pochválena	byla	scéna,	která	se	
jednoduchými	prostředky	měnila	od	vrat	do	Jeppeho	domu	přes	hospodu	a	zámeckou	
postel	až	po	šibenici;	výtvarně	a	stylově	„mimo“	zvolený	žánr	bylo	snad	jen	využití	
stínohry	a	přiznané	kladky	v	závěru	představení.	Líbila	 se	 rovněž	hudba	 (převzatá	
od	 J.	 F.	 Fischera,	 ale	 řemeslně	 sympaticky	upravená	 Ivanem	Zelou),	 třebaže	 jí	 bylo	
tu	a	tam	nadužíváno.	Porota	se	shodla	na	tom,	že	pro	tuto	inscenaci	by	„méně	bylo	
více“,	 a	 to	hned	v	několika	ohledech	 -	dvouhodinovou	stopáž	by	bylo	 lepší	omezit	
užitím	rasantnějších	škrtů,	zejména	v	moralizujících	pasážích,	v	hereckých	výkonech	
by	slušelo	ubrat	některých	zbytečných,	zejména	mimických	komentářů,	 již	zmíněná	
hudba	by	rovněž	mohla	být	využívána	střídměji,	a	to	i	u	zpěvních	partů	(představitel	

Jeppeho	je	nezpěvák,	což	bylo	bohužel	znát).	
	 Navzdory	 všem	 výtkám	 je	 velmi	
dobře,	 že	 soubor	 po	 premiéře	 „neusnul	 na	
vavřínech“	 a	průběžně	na	 inscenaci	pracuje 
a	snaží	se	dohledat	její	odpovídající	tvar.	Závěr	
debaty	patřil	poděkování	Martinu	Burešovi,	
velmi	disponovanému	představiteli	Jeppeho	
(působil	 nesmírně	 autentickým	 dojmem,	
dokázal	navázat	kontakt	s	publikem	a	hezky	
pracoval	 s	mluvou,	 již	zvládal	 i	v	 situacích,	
kdy	hrál	opilost),	který	byl	ochoten	a	schopen	
představení	 v	 Kojetíně	 odehrát	 navzdory	
tomu,	 že	 před	 týdnem	 absolvoval	 těžkou	
operaci.											- z debaty s porotou zapsala raK -
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Poklábos …
	 hercem	Martinem	Burešem	(Jeppe)

Jaké jsou vaše dnešní pocity, jak se vám 
hrálo?
Hrálo	se	dobře,	 jen	 je	škoda,	že	nepřišlo	víc	
lidí.	Pro	plné	publikum	se	hraje	samozřejmě	
líp.	Jinak	fajn,	příjemné	prostředí	a	nádherné	
jeviště.	Co	víc	si	herec	může	přát?

Jak dlouho tohle divadlo hrajete?
Hrajeme	 to	 od	 roku	 2007.	Měli	 jsme	 nějaké	
zdravotní	komplikace,	tak	jsme	nestihli	moc	
představení.	 Za	 sebou	 jich	 máme	 asi	 deset 
až	patnáct.

Vy sám máte poměrně hodně textů, potřebujete nápovědu?
Nápovědy	máme,	jako	každý.	Ale	já	je	moc	nevnímám	(smích).	Nápověda	je	dobrá	pro	
nakopnutí,	jinak	zvládám	všechno	sám.	

Těšíte se na porotu?
Viděli	jsme	ji	hned	v	první	řadě	a	dělala	si	poznámky	už	od	samého	začátku	představení,	
takže	si	myslíme,	že	budou	mít	co	říct.	My	hrajeme	naštěstí	hlavně	pro	diváky,	a	tak	
nás	zajímá	spíš	jejich	reakce.	

Uvidíme vás tu i příští rok?
Jak	 jsem	řekl,	 je	tu	pěkně,	nám	se	tu	líbí.	Navíc	máte	dobró	slivovicu	(smích),	 takže 
si	myslím,	že	tomu	nic	nebrání…

Poklábos s ...
	 diváky	po	představení

Hana Marková

Je tohle první představení, které jste tady zhlédla?
Ano,	 je	 to	 moje	 úplně	 první	 zkušenost	 s	 touhle	
přehlídkou.	Jsem	totiž	z	Uherského	Brodu	a	dnes	večer	
tu	hrajeme.

Líbilo se? Chtěla byste něco vzkázat hercům?
Ačkoliv	 jsem	 laik,	 řekla	 bych,	 že	 to	 bylo	 naprosto	
profesionální.	 Vzkázala	 bych	 jim,	 že	 se	 to	 vážně	
povedlo.	

Která postava Vás nejvíce zaujala?
Pochopitelně	 hlavní	 hrdina	 Jeppe,	 ten	 byl	 okouzlující.	 Postavu	 knížete	 bylo	 určitě	
taky	velice	náročné	nacvičit,	 a	nesmím	opomenout	 charismatickou,	 ráznou	 Jeppeho	
ženušku.
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R E - C E N ZO R
 v č e r a  j s m e  v i d ě l i
Slovácko sa súdí
aneb Fašank z věcí ludských

Autor:	Vlastimil	Peška	-	Zdeněk	Galuška
Soubor:	Divadlo	Brod	Uherský	Brod
Režie:	Roman	Švehlík

V	případě	divadla	Brod	z	Uherského	Brodu	
jsme	 viděli	 „Slovácko	 sa	 súdí“,	 dramatizaci	
povídek	 Zdeňka	 Galušky	 z	 pera	 Vlastimila	
Pešky.	 Navzdory	 tomu,	 že	 hry	 V.	 Pešky	
jsou	 navázány	 na	 poetiku	 Ořechovského	
divadla,	 potažmo	 brněnského	 divadla	
Radost,	projevili	brodští	tvůrci	vysokou	míru	
invence	a	 s	předlohou	 si	poradili	po	 svém	 -	
doplnili	předepsané	špílce	a	gagy	o	své	vlastní,	na	počátek	a	střed	přidali	videodotáčky 
a	rovněž	volněji	zacházeli	s	hudební	stránkou	inscenace.	
	 Porota	 měla	 vlastně	 lehkou	 práci,	 protože	 nadšení	 z	 výrazné	 autenticity 
a	kolektivního	herectví	v	tom	nejlepším	slova	smyslu,	z	toho,	že	neustále	bylo	na	co	
koukat	 a	 co	 poslouchat,	 vyjádřilo	 bouřlivým	 potleskem	 publikum.	 Bylo	 vysloveno	
jen	 několik	 pochybností	 -	 zdali	 přestávka	 neruší	 plynulost	 a	 gradaci	 představení	
(soubor	vysvětlil,	že	přestávka	bývá	často	požadavkem	pořadatelů	toužících	vydělat 
na	konzumujících	divácích),	zdali	obsah	videodotáček	je	relevantní	tomu,	co	se	na	jevišti	
děje	 (týkalo	 se	 zejména	dotáčky	druhé,	 zachycující	 odchod	 společensky	unavených	
herců	domů	-	vzápětí	představení	navazuje	na	děj	poloviny	první,	jako	by	se	nic	nestalo,	

vede	 tedy	 k	 lehkému	 časovému	 zmatku) 
a	pak	o	některých	situacích,	jež	nebylo	možné 
v	Kojetíně	beze	zbytku	technicky	realizovat.	
Celkově	 možno	 konstatovat,	 že	 jsme	 viděli	
představení	vysoké	kvality.	
	 A	na	závěr	informace,	která	se	k	nám	
dostala	 poněkud	 opožděně	 -	 v	 představení	
nehrála	 v	 programu	 avízovaná	 cimbálovka	
Strúček:	 po	 premiéře	 se	 její	 členové	 zděsili	
předpokládané	 frekvence	 představení, 
a	tak	Brodské	opustili;	nahradila	je	cimbálová	
muzika	Pavla	Šupky.	

- z debaty s porotou zapsala raK -



9

Divadelní Koječák2010.04
Poklábos s ...
	 herci	po	představení	-	Divadlo	Brod	Uherský	Brod

Jak se vám u nás dnes hrálo? 
Perfektně.	Jsme	zvyklí	na	tohle	jeviště,	nejsme	
tu	poprvé,	byli	 jsme	tu	i	loni.	Hlavně	diváci	
byli	 výborní,	 takové	 reakce	 jsme	 opravdu	
nečekali.

V souboru máte poněkud větší počet členů, 
než bývá zvykem. Zdá se vám to jako 
výhoda, či naopak? 
Musím	 říct,	 že	 pro	 nás	 je	 to	 určitě	 výhoda.	
Jsme	 zvyklí	 na	 daleko	 vyšší	 počet	 členů,	
máme	 za	 sebou	 hru,	 ve	 které	 vystupovalo 
i	třicet	herců.	Takže	nám	to	nedělá	problém.

Prásknete nám na sebe nějaký divadelní 
trapas, který se vám stal?
Nic	většího	nás	momentálně	asi	nenapadne.	Přebrebty	a	přeřeky	jsou	nám	zcela	vlastní	
(smích).

Celá hra byla v ne zrovna jednoduchém nářečí. Jak moc obtížné pro vás bylo se jej 
naučit?
Pro	nás	to	tak	obtížné	není,	poněvadž	pocházíme	z	této	oblasti.	Dá	se	říct,	že	mluvíme	tak,	
jak	nám	zobák	narostl.	Daleko	těžší	pro	nás	bylo	nastudovat	pražské	nářečí	do	jiné	hry.

Přijedete i příští rok?
My	bychom	rádi,	uvidíme,	jak	uspějeme.	Hrát	v	Kojetíně	je	pro	nás	velkým	potěšením,	
oblíbili	jsme	si	místní	velikananánské	jeviště.	

A poslední otázka na závěr: z čeho byla ta žaba, kterou se při hře krmil jeden 
z herců?
No	(smích),	ve	zkratce,	je	to	něco	jako	nabarvená	kuchyňská	houbička.	Kolega	si	z	ní	
během	představení	s	chutí	ukusuje.	Navíc	měl	zatím	na	všechny	inscenace	tutéž	žábu,	
proto	ji	musíme	rekonstruovat	pomocí	lepidla.

Poklábos s ... diváky	během	představení
Veronika Blablová, studentka z Brna

Z čistě technických důvodů: kolik ukazuji prstů?
Pět.	(správně,	pozn.	red.)

Jak se ti líbí představení? Nějaký vzkaz pro herce?
V	první	polovině	jsem	měla	smíšené	pocity,	chvilkami	
jsem	 se	 zasmála,	 ale	 jsou	 momenty,	 kdy	 ztrácím	
pozornost.	Asi	mi	do	hlavy	 lezlo	Brno.	Výkony	herců	
byly	skvělé,	moc	se	mi	líbil	jejich	zpěv.
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Proč jsi se rozhodla navštívit právě tohle představení?
Protože	jsem	přijela	z	Brna	a	mám	chvilku	volného	času.	
Co jako divák očekáváš od představení?
Přišla	jsem	se	vyrelaxovat.	
Kolik času ti zabere příprava do divadla? Co zahrnuje?
Já	 jsem	 se	 nijak	 zvlášť	 nepřipravovala,	 chodím	 totiž	 společensky	 oblečena	 pořád. 
A	trvá	mi	to	asi	jako	vám	dvěma,	že	jo?	
Rozumíš dobře nářečí dnešního představení?
Ano,	já	jsem	totiž	znalec.

Tomáš Kollárik
Z čistě technických důvodů: kolik ukazuji prstů?
Pět!
Jak se ti líbí představení? Nějaký vzkaz pro herce?
Líbí	se	mi,	hodně	se	mi	líbí.	Uspokojivé	výkony	herců,	
byl	jsem	spokojen.
Proč jsi se rozhodl navštívit právě tohle představení?
Protože	dnešek	je	prvním	dnem,	kdy	mám	tento	týden	čas.
Co jako divák očekáváš od představení?
Představení	mě	musí	hlavně	pobavit.

Kolik času ti zabere příprava do divadla? Co zahrnuje?
Trvá	mi	to	asi	deset	minut.	Najdu	správné	oblečení,	hodím	to	na	sebe	a	jdu.
Rozumíš dobře nářečí dnešního představení?
Ano,	rozuměl	jsem	všemu.	

Michal Sopuch, divadelní režisér
Z čistě technických důvodů: kolik ukazuji prstů?
Pět.	(smích)
Jak se ti líbí představení? Nějaký vzkaz pro herce?
Lidé	se	 smáli,	 takže	představení	 splnilo	 svůj	účel.	 Jde	
vidět,	že	je	to	baví.		
Proč jsi se rozhodl navštívit právě tohle představení?
Hlavně	 proto,	 že	 jsem	 zrovna	 nebyl	 v	 divadle,	 a	 tak	
jsem	měl	čas.
Co jako divák očekáváte od představení?
Že	tam	neusnu.
Kolik času ti zabere příprava do divadla? Co zahrnuje?
Nepřipravuji	se,	jednoduše	se	rozhodnu	a	jdu.
Rozumíš dobře nářečí dnešního představení?
Naprosto.
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 a n e b  o h o d n o ť  s i  s v é h o  k o n ě
S U B J E K T I V

Mezi nebem a ženou
Líbilo se mi to: 65
Nelíbilo se mi to: 0

Názory a dojmy diváků z knihy 
“názorů a dojmů”:

Nezapomenutelný	 zážitek.	 Nád-
herné	 zpracování.	 Tahle	 hra	 ve	
mně	 zanechala	 spoustu	 dojmů.	
Děkuji,	 skvěle	 jsem	 se	 bavila.		
Alena Indráková

Zlín	 je	 klasa!!!	 NEJ	 :-*	 Famózní,	
nejlepší,	grandióóózní.	Úžo!	Bájo!	
Bylo	 to	 čupr!	 Nejlepší!	 Perfektní	
vystoupení!	Ježišmarja	hoj.	Kolektiv studentů gymnázia 

Jeppe z vršku
Líbilo se mi to: 30
Nelíbilo se mi to: 3

Názory a dojmy diváků:

Nejvíc	nářez,	supr.	Maty

Moc	se	nám	to	líbilo.	Podívaly	bysme	se	ještě	jednou.	Lůca a Sima  

Slovácko sa súdí aneb Fašank věcí ludských
Líbilo se mi to: 92
Nelíbilo se mi to: 2
Názory a dojmy diváků:

Tož	dobré	to	je!	Smutná princezna

Toš	dosti	dost	dobré...

Hanácká	scéna	děkuje	-	přepychově	jsme	se	bavili.	Šípková Lenka a spol.

Super	představení!	Sranda,	a	tak	to	má	být.	Alča Indráková

Děkuji	za	pěkné	představení. řez
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P O K L Á B O S  S . . .
 p o r o t c e m  D u š a n e m  Za ko p a l e m
Jak jste se letos těšil na naši přehlídku, 
které se už nějaký ten rok účastníte?
Přiznám	 se,	 že	 mě	 letos	 zaskočilo	 těch	
devět	 soutěžních	představení,	 takže	 jsem	
požádal	 o	 knížky,	 abych	 se	 v	 tom,	 co	 se	
bude	 hrát,	 vůbec	 vyznal.	 A	 když	 jsem	
zjistil,	 jak	 je	 to	pestré,	 jak	 je	 to	 zajímavé,	
tak	jsem	si	řekl,	že	si	pěkně	pošušňáme.	

Například Petra Kohutová působí jako 
dramaturgyně. Zastáváte i vy nějakou 
podobnou funkci v divadle?
Tak	 zaprvé	 je	 tu	 funkce	 v	 aktivním	 divadle.	 Jsem	místopředseda	 souboru	 Aureko	
v	Ostravě,	kde	také	hraji	a	někdy	se	tam	vyskytuji	jako	režisér,	nebo	něco	takového.	
Dále	 jsem	 režíroval	 v	 divadelním	 souboru	 Jitřenka	 v	 Porubě,	 to	 je	 tedy	 to	 aktivní 
-	v	současnosti	máme	rozdělanou	novou	hru.	Pokud	jde	o	tu	nedivadelní	činnost,	byl	
jsem	místopředsedou	Svazu	českých	divadelních	ochotníků.	V	současnosti	jsem	ještě	
členem	předsednictva	a	také	Rady	režisérů.

Je pro vás divadlo pouze koníčkem, nebo i profesí?
Já	 jsem	 se	 divadlem	nikdy	neživil…	No,	 vy	 jste	mladej,	 takže	můžete	 říct	 koníček, 
pro	mě	je	to	už	pěkně	kredenciózní	kobyla,	protože	když	spočítáte,	že	se	divadlu	věnuji	
od	patnácti	let	a	vzhledem	k	tomu,	kolik	je	mi	roků,	čili	patnáct...	No	tak	to	je	dobrých	
padesát	let.

Jak vidíte letošní přehlídku v porovnání s loňským ročníkem?
Teď	po	 těch	pár	představeních	 to	 těžko	člověk	odhadne.	Koho	 jsem	 tady	postrádal	

je	 Vyškov	 (Divadlo	 bez	 střechy	
Vyškov,	 pozn.	 redakce)	 a	 kdo	 mě	
naopak	 překvapil	 je	 Karolinka	
(OS	 DS	 Jana	 Honsy	 Karolinka,	
pozn.	 redakce).	 Zajímavá	 je	 pro	mě 
i	 návštěva	 Kroměříže	 s	 Jeptiškami,	
které	mají	už	svou	jistou	tradici.
Čili	se	nechme	překvapit,	jak	to	bude	
dál.	Doufejme,	že	dobře	a	že	porota	
najde	 někoho,	 kdo	 by	 mohl	 být	
nominován	na	přehlídku	do	Děčína.					



13

Divadelní Koječák2010.04

E X T R AVA G A N C E  &  M A N Ý RY
 v  Ko j e t í n ě
Ještě jednou náš hymnus: Naším revírem 
je (pro tento tejden) kojetínská sokolovna, 
naše tempo je vražedné, našimi protivníky 
jsou nevhodně se oblékající buřiči 
a trhani. My, muži z módní policie pracujeme 
ve dne v noci, v dubnu aj v březnu, dopoledne 
aj odpoledne. Naším úkolem je „pochválit“ 
oblečení diváků... (túdútúdúdú)
 Štěstí přeje připraveným, a proto jsme 
si zjistili, kdo že to vlastně přijde na čtvrteční 
desátou hodinu ranní. Kojetíňští gympláci! 
Nějakou dobu jsme se tedy potulovali kolem 
renovované školy, abychom věděli, s kým budeme 
mít tu čest. Když potom studentíčci dorazili do 
sokolovny, byli jsme nadmíru potěšeni. Nejspíš 
se k nim již doneslo, že kojetínskou sokolovnu 
ovládají tři nadporučíci MpMp3 (= mezinárodní, 
profesionální, módní policie), a tak se podle toho 
oblékli. 

 Konečně se nám dostalo zadostiučinění 
a mohli jsme sklízet plody našeho snažení. Žádné 
rovné kšilty, mikiny s kapucí a podobné vylomeniny 
dnes k vidění nebyly. Úplně ideální to sice 
nebylo, avšak na stupnici Richterovy škály jsme 
se pohybovali maximálně do 3,7°, což znamená 
pokles o nějakých 6,436° oproti předchozím dnům. 
A to je chvályhodný výsledek (ne dostačující!).
 No, mluvme narovinu, ukažme si 
karty: včerejší večer byl pro nás všechny dost 
náročný, když k tomu připočteme celkovou 
únavu, fyzickou aj psychickou, a neopomeneme 
vynikající oběd v Hospůdce Na Hrázi u Tondy, 
objektivnost naší agentury jde od devíti ke třem. 
A navíc jsme se dnes prostě nepohodli. 
Agent_Mil* byl s Agentem_Mi+ zajedno, avšak 
Agent_Ma° chválit odmítal. A tak nám nezbylo 
nic jiného, než alespoň vyfotit osoby, jež nás čímsi 
zaujaly.
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S O KO LO V N A  V  O B R A Z E C H
	 Co,	 že	 je	 pro	 divadlo	
nejdůležitější?	 Samotné	 pódium,	
herci,	 hra?	Omyl,	 vážení	 teatrální	
diváci.	 Ač	 se	 to	 na	 první	 pohled	
nezdá,	 mnohem	 více	 podstatnou	
částí,	 mnohem	 více	 důležitou	
součástkou,	 mnohem	 více	 pod-
statnou	 kouskem,	 mnohem	 více	
důležitou	 předmětem,	 je	 věc	
úplně	jiná.	Není	to	pódium,	nejsou	
to	 herci,	 není	 to	 hra.	 Je	 to	 něco 
s	 funkcí	 přímo	 geniální	 a	 dlouhá	
léta	 tomuto	 místu	 odpíranou.	
Materiál:	dřevo.	Design:	místní	pan	
stolař	ve	spolupráci	s	již	zmiňovaným	Zdendou	Novákem.	Cena:	k	nezaplacení!	

Dřevěné	 obložení,	 mezi	 námi	 známé	
nejinak	než	 „ty	nové	 šprušle“,	 slouží 
k	 průchodu	 tepla	 do	 sálu,	 zimy	 ze	
sálu,	obraz	do	rámu,	chleba	rozlámu.

		 Před	 naší,	 za	 naší,	 cestu	 mou	 ať	
rozpráší…	moderního	světového	tren-
du	 a	 snahy	 vybetonovat,	 vydláždit 
a	 umrtvit	 co	 největší	 část	 naší	 země 
se	pro	letošní	sezónu	chytla	i	kojetínská	
Sokolovna.	Dříve	prašnou,	 štěrkovou	
klikatou	cestičku,	širokou	tak	akorát	na	
dva	dvoukoláky,	nahradila	prostorná,	
moderní,	 pravoúhlá	 plošina,	 kde	
pohodlně	parkují	jak	domácí,	tak	hosté,	
své	 ozonuškodící	 vozy.	 Ale	 protože	
funkce	 jako	praktičnost	 a	pohodlnost	
jsou	 přímou	 cestou	 k	 úspěchu,	 sklízí 
i	 ta	 naše	 cesta	 prozatím	 jen	 samý	
obdiv.	Přijďte	ji	pochválit	i	vy.	Okolo	
sokolky	 cestička,	 okolo	 sokolky	
cestička,	 a	 na	 ní	 se	 šédivá	 a	 na	 ní	 se	
šédivá	dlažbička.

 a n e b  c o  j e  n o v é h o
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L I K V I D A C E  S K LA D U  H S
 a n e b  c o  b y l o  s t a r é h o  u ž  p ř e d l o n i

V	Kojetíně,	dne	25.	července	2007

Vážení a milí soudruzi,
vzhledem	k	tomu,	že	naše	Sokolovna,	n.	p.,	
pracující	při	MěKS	Kojetín,	neplní	plán 

na	rok	2007	v	souladu 
s	ustanovením	ÚV	KSČ,	byla	nám	uložena	

pokuta	ve	výši	20	hodin
veřejně	prospěšných	prací.

Tento	trest	si	všichni	odpykáme
ve	dnech	8.	-	9.	srpna	2007

v	prostorách	Polikliniky	v	Kojetíně,
kde	se	nacházejí	sklady	DS	Hanácká	scéna	
při	MěKS	Kojetín,	které	soudruzi	nechali	
ležet	dlouhá	léta	ladem,	a	tím	pádem	se	
zde	vytvořil	neuvěřitelný	BORDEL.
U	skladu	bude	přistaven	kontejner	
národního	podniku	Technis	Kojetín.
Účast	všech	soudruhů	je	nutná!!!

Sraz	vždy	ráno	v	10	hodin 
v	národním	podniku	Sokolovna!

Kdo	se	úkolu	nezúčastní	-	bude	náležitě	
stranicky	potrestán.

Pozn.:	Rukavice,	montérky, 
pokrývku	hlavy	a	Biolit	s	sebou!!!
Se	soudružským	pozdravem

za	Sokolovnu,	n.	p.
soudruh	Šíra	a	soudružka	Svača

Práci ČEST!
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Redakce:	Hadička	Hásová,	Míša	Axamit,	Mara	Machalík,	Malinek	Ligač, 
Kuba	Šírek,	Terka	Panáková

Design:	Hana	Svačinová,	Jan	Žmolík,	Jan	Kramář,	tisk:	MěKS	Kojetín,	distribuce	zdarma

V Í T Á N Í  S ó B O R Ů
Chleba,	 sůl	 a	 slivovice,	 tak	 vypadá	 každodenní	 přivítání	 soutěžních	 divadelních	
spolků.
Členové	národopisného	souboru	Hanácká	beseda,	který	pracuje	pod	hlavičkou	MěKS	
Kojetín,	 se	 mile	 uvolili	 k	 tomu,	 aby	 nám	 pomohli	 navodit	 tradiční	 atmosféru	 při	
příjezdu	ochotníků	a	po	starém	hanáckém	zvyku	nabídnout	hostům	typické	atributy	
našeho	kraje.	
Krásné	hanácké	kroje	můžete	i	vy,	naši	čtenáři,	obdivovat	na	přiložených	fotografiích.


